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Pro světové finále soutěže Trophée Mille Inter-
national v Remeši chystá vítězný český tým zbru-
su nové menu. Více pro ŽN Eliška Havlíková a 
Tomáš Petera.

Oba: Menu musí vycházet ze zadaných povin-
ných surovin. Budeme pracovat s husím prsem, 
šafránovým medem, hořkou čokoládou a šam-
paňským. Každá z těchto surovin musí být použi-
ta alespoň v jednom našem pokrmu, ať už slaném 
nebo sladkém.

Co bylo pro vás v CityParku, při soutěži v 
improvizované kuchyni nejtěžší?

Eliška: Pro mě byly nejtěžší dvě věci: málo pro-
storu a hodně lidí, kteří mi koukali pod ruce.

Tomáš: Mě mírně znervózňovala porota. Když 
si člověk uvědomí, že vaří před očima těch nejlep-
ších českých kuchařů a cukrářů, nechce dělat zby-
tečné chyby.

Využili jste při soutěži rad svého kouče?
Oba: Ano! Byly to pro nás „oči navíc“, které se 

v kuchyni vždycky hodí. Informoval nás o zbýva-
jícím čase, dohlížel na věci „v procesu“: probub-
lávající omáčku, čistotu pracoviště… Dával nám 
zpětnou vazbu o estetice pokrmu. A hlavně sloužil 
jako psychická podpora, dokázal nás zároveň 
uklidnit i popohnat, co bylo zrovna potřeba.

Kdybyste měli tu možnost, na co byste se 
zeptali zakladatele soutěže - dvoumichelinské-
ho šéfkuchaře Philippa Milla?

Oba: Zeptali bychom se, co ho inspirovalo při 
založení této soutěže, popřípadě co by dnes udě-
lal jinak.

Už jste se nějaké profesní soutěže dříve účast-
nili?

Eliška: Já jsem se před pár lety zúčastnila spe-
cializované cukrářské soutěže Pohár Adolpha 
Kolpinga, kde se mi podařilo vybojovat bronz.

Tomáš: Já jsem byl v roce 2021 v soutěži Kuchař 
Vysočiny druhý. Loni se mi při soutěži Bernard 

Chef podařilo probojovat do finále. A s Eliškou 
jsme letos na Trophée Mille byli už potřetí. Před-
loni získala Eliška zvláštní cenu poroty za sladký 
pokrm, vloni jsem dostal ocenění za slaný pokrm 
já. A letos, do třetice všeho dobrého, jsme vyhráli 
celkové prvenství. -lko-

ZVÍTĚZILI v české verzi kulinářské soutěže Trophée Mille. V březnu 2024 Eliška Havlíková a Tomáš Petera 
odjíždí na světové finále do francouzské Remeše. Foto: archiv SŠ A.K.

Eliška a Tomáš: Do třetice všeho dobrého...

Leona Pivková z chirurgického 
oddělení novoměstské nemocnice je 
v národní soutěži o nejsympatičtější 
zdravotní sestru roku 2023.

Jde o již 13. ročník soutěže Sestra 
sympatie, do níž mohly nemocnice, 
veřejnost i sestry přihlásit sebe nebo 
svou oblíbenou sestřičku. 

Druhou vysočinskou sestřičkou 
v soutěži je Helena Kostková z orto-
pedie jihlavské nemocnice. Hlasová-
ní formou SMS běží od 1. prosince a 
potrvá do konce ledna 2024.

„Nejedná se o klasickou soutěž krásy, 
my hledáme výjimečnou zdravotní ses-
tru! Mottem celého projektu je: Krása 
má mnoho podob,“ vzkazují pořadatelé 
projektu Sesterna.

Ten vznikl s cílem ocenit obětavou a 
vyčerpávající práci zdravotních sester 
a zdravotních asistentek, rozptýlit je v 
době volna, alespoň částečně je odvést 

od jejich povinností, a předejít tak tzv. 
syndromu vyhoření při jejich nároč-

ném povolání.
A jaká by měla Sestra sympatie být? 

Především sympatická a srdečná, 
empatická a stylová. 

Široká veřejnost může rozhodnout o 
dalším postupu adeptek na tento titul. 

Na stránkách www.sestrasympatie.cz 
se k soutěži dočteme více. 

Velké finále soutěže se uskuteční 8. 
března 2024 v pražském paláci Žofín, 
u příležitosti reprezentačního plesu 
sester s názvem Sestry na sál! -lko-

Město Žďár se účastní nového kolektivní-
ho systému s názvem Nevajgluj, který pomáhá 
obcím s náklady na úklid.

Filtrové nedopalky se mohou zdát někomu 
maličkostí, ovšem s velkým dosahem na životní 
prostředí. 

Jak informuje místostarosta Jaroslav Hedvi-
čák (ANO a NEZ), kolektivní systém vznikl na 
základě dohody výrobců tabákových výrobků s 
filtry. „Pomůže obcím s náklady na úklid nedopal-
ků a zároveň bude usilovat o zvýšení ochrany život-
ního prostředí, právě omezením odhazování nedo-

palků a osvětovou činností,“ říká místostarosta.
Dodává, že ministerstvo životního prostředí 

vydalo společnosti Nevajgluj a. s. oprávnění k 
provozování kolektivního systému podle záko-
na č. 243/2022 Sb., známého jako zákon o jed-
norázových plastech.

Účelem kolektivního systému Nevajgluj je 
zajištění úhrad nákladů obcím na úklid, soustře-
ďování a další nakládání s nedopalky. Osvětová 
činnost má být zaměřena na omezení odhazo-
vání nedopalků v obcích mimo určené sběrné 
nádoby.

Společnost Nevajgluj postupně uzavírá smlou-
vy s obcemi a jejím cílem je uzavřít do tří let spo-
lupráci s minimálně 90 % obcí v Česku. Pokud 
obce uzavřely smlouvu ještě v závěru letošního 
roku jako Žďár n. S., náleží jim úhrady již i za rok 
2023.

Podle Jaroslava Hedvičáka to představuje roční 
příjem do rozpočtu města kolem 207 tisíc korun.

Jak na závěr dodává, celkové náklady na úklid 
veřejných prostranství ve městě činí 4,26 mil. Kč 
za rok a náklady na provoz pouličních odpadko-
vých košů činí celkem 170.000 Kč za rok. -lko-

Žďár je nově v systému Nevajgluj

LEONA PIVKOVÁ, adeptka v soutěži 
Sestra sympatie.

 Foto: archiv Nemocnice NMnM

Česko hledá Sestru sympatie 2023
Žďársko má želízko v ohni

Leona Pivková je z Nového Města na Moravě a ve zdejší nemocnici pracuje 31 
let, stále na chirurgii. 

Pro ŽN se krátce představuje:
Do soutěže mě přihlásily mé dvě dcery. Na naši chirurgickou ambulanci jsem 

jezdila už jako malá holka se svým pradědečkem na výměnu katetru. Později 
jsem asistovala u výměny jeho katetru i jako zdravotní sestra, jelikož pradědeček 
se dožil 105 let. 

Práci na ambulanci mám moc ráda, je rychlá a dynamická, stejně jako já 
(smích). Chirurgie mi voněla od dětství. Jak říká jeden lékař, je velmi vonná. Vše 
vnímám čichem.

Myslím, že jsem se pro práci na chirurgii narodila. Zde musí být člověk rychlý, 
rozhodný a určitě nesmí být líný. Mám svou práci velmi ráda a neměnila bych. 


